
 
 

Skolebestyrelsen 2024/25 

 
Referat SB11 

 

Skolebestyrelsesmøde (11)  

Tirsdag d. 25. marts 
18.40 – 21.00 (OBS mødet er forlænget med 20 min.) 
 
 
Mødested:                    Havrehedskolen afd. VEFLINGE, personalerummet 

 
Mødedeltagere:  
Rikke Molin (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (næstformand), Diana Pøhlsgård (forældrerepræsentant), Jesper 
Kruse Markvart (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen (forældrerepræsentant), Jesper Stoltz Haugen 
(forældrerepræsentant), Mi Maria Dyrendal (forældrerepræsentant), Rie Mortensen (medarbejderrepræsentant), Gitte 
Bremholm (medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

 
Elevrådsrepræsentanter:  
Liva og Pelle 
 
Mødeleder: Gitte Bremholm - Jesper Stoltz Haugen 
 
Gæst: Kristian Skov Bonnemann, teamkoordinator for SFO vedr. punkt  

 
 
 

Møderække 24-25:  

Mandag d. 26. august, Tirsdag d. 17. sept., Onsdag d. 30. okt. Torsdag d. 28. nov., Tirsdag d. 14. jan., 
Tirsdag d. 25. feb., Tirsdag d. 25. marts, Onsdag d. 30. april, Torsdag d. 22. maj og Tirsdag d. 17. juni.   
 
OBS pga. skemalægningsworkshop for ledelsen på Havrehedskolen torsdag d. 22. maj, foreslår vi at 
flytte næstsidste møde til tirsdag d. 27. maj.  
Beslutning: Bestyrelsen besluttede at næstsidste møde bliver d.27.5. 
 
Dialogmøde med BU og bestyrelserne tirsdag d. 3. sept.  
Bestyrelseskursus torsdag d. 26. sept. og onsdag d. 6. nov.  
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Punkt 75: Orientering                                      Kl.  18.40        

Sagsfremstilling: Fast punkt 
 
 
Bilag:  

Referat: 

 

Punkt 76: Feriepasning/fællespasning SFO/klub skoleåret 24/25    Kl. 18.45  

Sagsfremstilling: I alle ferie har vi på Havrehedskolen haft fællespasning. Fællespasningen har 
traditionelt set altid fundet sted på afd. Morud. Bestyrelsen skal beslutte, om fællespasningen i en 
eller flere uger skal flyttes til afd. Veflinge i skoleåret 25/26 og i givet fald i hvilke uger.  

Årsagen hertil er, at de ansatte i SFO/Klub har løftet spørgsmålet om, om Veflinge-børnene også 
kunne tilgodeses med en eller flere fællespasningsuger på afd. Veflinge.  SFO/klub-personalet 
oplever, at det at være værter i en fællespasningsuge kunne styrke fællesskabet blandt børnene på 
tværs af afdelingerne. 

Kristian Skov Bonnemann, teamkoordinator for SFO/klub, deltager på punktet og præsenterer både 
de pædagogiske overvejelser bag forslaget og tal fra 24/25 (antal børn i fællespasning henholdsvis 
fra Morud og Veflinge mm).  

Bilag:   

Referat: Kristian Bonnemann præsenterede data og overvejelser for skolebestyrelsen. 
Skolebestyrelsen drøftede indstillingen om fællespasning på afdeling Veflinge. Skolebestyrelsen 
besluttede at fællespasningen Efterårsferie skoleåret 25-26, Juleferie25-26, Påskeferie25-26 og 
Grundlovsdag25-26 foregår på afdeling Veflinge. Resten foregår på afdeling Morud. Dette med 
henblik på at styrke fællesskabet. 

Ordningen evalueres i skolebestyrelsen efter sommerferien 2026. 

 

Punkt 77: Nyt fra elevrådet            Kl.  19.15 

Sagsfremstilling: Dette er et fast punkt. 

Bilag:   

Referat: Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden sidste skolebestyrelsesmøde. 
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Punkt 78: Klassedannelsesprincip 0. årgang          Kl.  20.05        

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen skal beslutte, hvordan vi danner klasser til 0. årgang på afdeling 
Morud i fremtiden. 
 
Traditionelt set har vi på Havrehedskolen afd. Morud dannet de endelige 0. klasser omkring oktober. 
Med det nye fokus på at mindske overgange mest muligt, har skolebestyrelsen på SB09 d. 28.  
november 2024 drøftet nye klassedannelser af 0. klasserne på afd. Morud. På mødet blev det 
besluttet at spørge medarbejderne ind til deres faglige argumenter.  
 
Børnehaveklasselederne på afd. Morud og afdelingsleder, John Schønberg, har drøftet for og i mod 
dannelse af klasser før sommerferien og efter sommerferien. Medarbejderne lander på en 
anbefaling om at danne klasserne før sommerferien af hensyn til de svageste elever, som skal have 
færrest mulige skridt.  
 
Vi foreslår derfor et princip hvor vi danner klasserne ud fra nedenstående prioriterede rækkefølge: 
 

1) Viden om barnet fra afgivende børnehave og fra overleveringssamtale med forældre, 
afgivende børnehave og modtagende børnehaveklasseleder.  

2) Fælles viden om relationer blandt børnene fra besøgsdagene i foråret. 
3) Viden fra de obligatoriske sprogvurderinger.  
4) Mulighed for at skifte mellem klasserne frem til fx efterårsferien, hvis nogle relationer viser 

sig at være bedre/mere frugtbare for børnene.  
 
Bilag:  

Referat: Louise Theil fremlagde motiver og begrundelser for det nye princip. Skolebestyrelsen 
drøftede princippet, tilrettede og besluttede det nedenstående princip. 

1) Viden om barnet fra afgivende børnehave. 

2) Fælles viden om relationer blandt børnene fra besøgsdagene i foråret. 

3) Viden fra de obligatoriske sprogvurderinger.  

Herefter dannes klasserne. 

Efter klassedannelse afholdes overleveringssamtale med forældre afgivende børnehave og 
modtagende børnehaveklasseleder. 

Mulighed for at skifte mellem klasserne frem til fx efterårsferien, hvis nogle relationer viser sig at 
være bedre/mere frugtbare for børnene.  
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Punkt 79: Timefordelingsplan 25/26                                    Kl.  20.25    

Sagsfremstilling: Hvert år skal skolebestyrelsen godkende det kommende skoleårs 
timefordelingsplan. SB skal derfor godkende timefordelingsplanen for skoleåret 25/26.  
 
Undervisningsministeriet udarbejder altid en national timefordelingsplan (vedhæftet), som ligger til 
grund for den lokale timefordelingsplan. I år er der en del ændringer i timefordelingsplanen fra 
UVM herunder mere valgfag til 8. og 9. årgang, mindre idræt i de ældste klasser, tysk starter først i 
6. klasse ligesom engelsk og billedkunst fremover først starter i 2. klasse. Der er flere ændringer og 
det kommende års timefordelingsplan gennemgås på mødet.  
 
Havrehedskolen har de sidste mange skoleår forkortet skoledagens længde jf. §16 b, 16d og 16 e, 
som alle gælder til og med skoleåret 24/25.  Fra skoleåret 25/26 gælder en ny § 16 b om reduktion 
af undervisningstiden. Vi foreslår skolebestyrelsen, at vi fortsætter med en skoledag for 0.-5. årgang 
fra kl. 8.10-13.40 og reducerer mest muligt for 6.-9. årgang.  
 
På SB-mødet vil vi drøfte tiltag som fordybelsesdag i kommende skoleår for 6.-9. årgang og 
fordybelsesdag/”mini-valgfag” for 0.-5. årgang. For 0.-5. årgang gælder at det er forslag som 
kommer fra personalet, men som ikke endnu har haft den endelige drøftelse blandt personalet.  
 
 
Bilag:  Timefordelingsplan fra UVM for 25/26 samt Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram – 
Oversigt over, initiativers i krafttrædelse 2.0. 

Referat: Louise Theil orienterede om valgfag og timefordelingsplan.  

Valgfagsudbuddet (Teknologiforståelse, Udeliv, Crossfitt, Mad med de unge, Boost your english, 
Den grønne ryggrad og Concito) på Havrehedskolen blev godkendt af bestyrelsen.  

Skolebestyrelsen drøftede timefordelingsplanen, frihedsgraderne og mulighederne i den 
nye ”Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram”.  

Skolebestyrelsen har tillid til at medarbejdere/ledelse arbejder videre med timefordelingsplanen. 

 

Punkt 80: Budget 2025                                             Kl. 20.45 

Sagsfremstilling: Budget 2025 er ikke vedtaget endnu.  
 
I skrivende stund d. 17. marts 2025 -  har vi ikke en retvisende kontering (pædagog i 
skole/undervisning - ansat Morud/Veflinge). Dertil er der i skrivende stund også usikkerhed omkring 
den 2% lønstigning jf. overenskomstforhandlingerne fra 2024. Der er lagt en forventning om 2% 
lønstigning ind generelt i NemØkonomi i vores budget. Pr. marts måned er nogle af lønstigningerne 
konkretiseret på de enkelte medarbejdere. Løn kan dog ikke sige, om hele lønstigningen er slået 
igennem, ligesom der i skrivende stund ikke er lagt noget ind endnu på overenskomsten for 
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pædagogmedhjælperne. Det betyder, at vi for nuværende ikke kan regne med resultatet af budget 
2025. 
 
Overskuddet fra 2024 på 394.144 er endnu ikke lagt ind i NemØkonomi for 2025.  
 
Samlet set kan vi derfor forvente, at vores samlede underskud – i skrivende stund på -597.601 kr. vil 
blive mindre. Når overskuddet for 2024 er lagt ind lander vi på -203.457 kr. Når lønstigningen 
udlignes vi forhåbentligt komme tættere på 0. Men vi kan endnu ikke med sikkerhed vide, om det 
er tilfældet.  
 
Hvis der kommer ændringer inden skolebestyrelsesmødet, genudsender vi en ny rapport.  
 
Bilag:  Skoledistrikt_Havrehed Økonomirapport.pdf 

Referat: Louise Theil orienterede om foreløbig status på skolens økonomi. Endelig godkendelse 
forventes på næste møde. 

 

Punkt 81: Fællesskab, ordensregler og trivselskommissionen                             Kl. 20.45 

Sagsfremstilling: Opsamling fra fællesskabsugen i oktober måned. Eleverne lavede plancher om 
hvad fællesskab er for dem. Vi ser og drøfter elevproduktionen samt vender kort 
trivselskommissionens anbefalinger.  
Punktet er tænkt som første af to dele, hvor vi på næste møde skal mere i dybden.  
 
Bilag:  Kort om Trivselskommissionens afrapportering. Et dansk svar på en vestlig udfordring. 

Referat: Skolebestyrelsen så elevproduktionerne.  

Elevrådets og Teamkoordinatorernes arbejde med elevproduktionerne blev gennemgået. 

På næste bestyrelsesmøde arbejder bestyrelsen videre med regler for fællesskabets og 
trivselskommissionens anbefalinger. 

  

 

Punkt 82: Evt.                                                Kl. 21.15 

Herunder eventuelle punkter til næste/kommende møde og mødeleder til næste møde 

 Budget 2025 til godkendelse 

 På næste bestyrelsesmøde arbejder bestyrelsen videre med regler for fællesskabets og 
trivselskommissionens anbefalinger. 

 Opfølgning på IT-princip 

chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/www.uvm.dk/-/media/filer/trivselskommissionen/250224-kort-om-trivselskommissionens-afrapportering.pdf
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